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REVISTA PRESEI 

 

 

 Parlamentul - convocat joi în sesiune extraordinară comună; este prezentată 

moţiunea de cenzură 

Senatul şi Camera Deputaţilor sunt convocate în sesiune extraordinară comună, joi, 

la ora 12,00, pentru prezentarea moţiunii de cenzură iniţiate de social-democraţi la 

adresa Cabinetului Orban, scrie Agerpres. Decizia privind convocarea Camerei 

Deputaţilor şi Senatului în sesiune extraordinară este semnată de preşedinţii celor 

două foruri legislative, Marcel Ciolacu, respectiv Robert Cazanciuc. Birourile 

permanente reunite au decis luni ca moţiunea de cenzură "Guvernul PNL - de la 

pandemie la pande-mită generalizată", iniţiată de PSD şi semnată de 205 de 

senatori şi deputaţi, să fie citită joi, de la ora 12,00. 

 

Social-democraţii susţin că reprezentanţii Guvernului au încălcat toate regulile 

impuse cetăţenilor în urma pandemiei cu noul coronavirus. 

 

Un capitol al moţiunii de cenzură se referă la "chermezele PNL în vreme de 

pandemie", semnatarii afirmând că "reprezentanţii Guvernului şi-au pierdut 

iremediabil credibilitatea în modul în care au gestionat pandemia". 

 

Documentul are, totodată, un capitol privind "restricţiile contradictorii impuse 

cetăţenilor români". Potrivit social-democraţilor, "o altă cauză majoră a pierderii 

controlului asupra pandemiei de către Guvernul Orban 2 a fost seria nesfârşită de 

decizii şi măsuri contradictorii". 

 

PSD se referă şi la "devalizarea bugetului de stat sub paravanul pandemiei", 

aducând în atenţie raportul recent al Curţii de Conturi privind cheltuielile publice 

în timpul stării de urgenţă. 
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Nu în ultimul rând, social-democraţii susţin că "nivelul de trai al populaţiei s-a 

prăbuşit", iar "oamenii au pierdut tot ce câştigaseră în guvernarea PSD". Conform 

semnatarilor moţiunii, "Guvernarea PNL a readus austeritatea, sărăcia şi cercul 

vicios al salariilor mici". 

 

*** 

 

Potrivit Regulamentului şedinţelor comune ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, în 

cel mult cinci zile de la data depunerii, moţiunea de cenzură se prezintă în şedinţa 

comună a celor două Camere. 

 

Dezbaterea moţiunii de cenzură are loc în cel mult trei zile de la data când a fost 

prezentată în şedinţa comună a celor două Camere. Data şi locul şedinţei comune 

în care au loc prezentarea, dezbaterea şi votul asupra moţiunii se comunică 

Guvernului de către preşedintele Camerei Deputaţilor, cu 24 de ore înainte ca 

aceasta să aibă loc. 

 

În cazul în care moţiunea de cenzură nu întruneşte majoritatea necesară pentru a fi 

adoptată, Guvernul rămâne în funcţie. Totodată, dacă moţiunea este respinsă, 

deputaţii şi senatorii care au semnat-o nu mai pot iniţia, în aceeaşi sesiune, o nouă 

moţiune de cenzură, cu excepţia cazului în care Guvernul îşi angajează răspunderea 

asupra unui program, a unei declaraţii de politică generală sau a unui proiect de 

lege. 

 

În situaţia în care moţiunea este adoptată, prin votul majorităţii deputaţilor şi 

senatorilor, încrederea acordată de Parlament Guvernului se consideră retrasă, iar 

Guvenul este demis (art. 113 din Constituţie). 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Camera Deputaților a respins majorarea în etape a alocațiilor copiilor. 

Guvernul este nevoit să dubleze alocațiile 

Camera Deputaţilor a respins, marţi, în calitate de for decizional, Ordonanţa care 

prevede majorarea graduală a cuantumului alocaţiei pentru copii. PNL a cerut 

retrimiterea la comisie a proiectului, dar solicitarea a fost respinsă la vot. În cadrul 

dezbateriilor, parlamentarii PSD, PNL și USR s-au acuzat reciproc de populism, 

corupție și minciună. Camera Deputaților este forul decizional în acest caz . Odată 

respinsă ordonanța, Guvernul este nevoit să aplice dublarea alocațiilor. 

Cu 166 de deputaţi de voturi, 63 împorivă și 29 de abțineri ordonanța care 

propunea majorarea în etape a alocațiilor a fost respins. 

Proiectul de lege care a respins ordonanța Guvernului merge la promulgare, iar 

odată cu respingerea acestuia rămâne în vigoare dublarea alocațiilor. 

Deputații au început miercuri dezbaterea proiectului de lege care aprobă OUG 

privind creşterea etapizată a alocaţiilor pentru copii. PNL a cerut retrimiterea la 

comisie a proiectului, dar solicitarea a fost respinsă cu 78 de voturi "pentru", 127 - 

"împotrivă" şi 5 abţineri. 

În cadrul dezbateriilor, parlamentarii PSD, PNL și USR s-au acuzat reciproc de 

populism, corupție și minciună 

Cristian Seidler, USR: "Nu am văzut niciun studiu și nicio analiză între valoarea 

alocațiilor și salariul mediu în România comparativ cu alte (...)USR nu va gira 

jocul politicianist pe acest subiect sensibil”, a spus Seidler. 

Alfred Simonis, PSD: "Domnilor de la PNL, nu negociem cu dumneavoastră 

drepturile copiilor, nu negociem 20, 30, 40%. V-am dat lege pentru dublarea 

alocațiilor și trebuie să o aplicați(...)Pentru ce aveți bani? Pentru că de 9 luni auzim 

că nu sunt bani pentru antreprenori, echipamente medicale, pentru pensii, pentru 

copii. (…) Sunt importanți copiii acestei țări sau tunurile pe care le dați de la 

Palatul Victoria?” 
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 Tinel Gheorghe, PNL: „Nu se poate să fiți atât de disperați numai pentru 

voturi. Credeți că dacă puteam să dublăm alocațiile nu am fi dat, credeți că 

dacă puteam să mărim pensiile cu 40% nu am fi dat? Disperați ați fost și 

disperați ați rămas și iresponsabili. Credeţi că, dacă am fi putut să dublăm 

alocaţiile, nu le dublam? Credeţi că dacă am fi putut să creştem punctul de 

pensie cu 40%, nu am fi dat? Am fi făcut toate lucrurile astea, dar nu vă 

interesează absolut nimic decât voturile (...) Nu am făcut parte dintr-un 

partid politic în care liderii politici ai partidului au fost arestaţi pentru furat. 

Nu partidul din care am făcut eu parte are prim-miniştri şi preşedinţi de 

partide la puşcărie. Eu ies la tribuna Parlamentului cu conştiinţa curată şi cu 

mintea luminată că nu vorbesc în numele unor lideri care au trecut pe la 

puşcărie", a afirmat Tinel Gheorghe. 

Alfred Simonis. PSD: "Domnule Tinel Gheorghe, dumneavoastră faceţi parte din 

acea clasă care nu poate să ne dea nouă lecţii (...). Dumneavoastră faceţi parte 

dintr-un partid politic care, în timp ce fura de la ANRP bani, tăia pensii în 

România în 2010-2011. Chiar cred că dacă puteţi, nu o faceţi, pentru că nu aţi 

făcut-o niciodată, nici dumneavoastră, PDL-ul vechi, nici PNL-ul. Întotdeauna, 

alocaţii, salarii, pensii au fost majorate când au fost guvernări de stânga, când 

PSD-ul a fost la putere". 

 Cătălin Drulă USR: "Am asistat aici la un spectacol dizgrațios. Vă faceți 

unii pe alții proști, alții va faceți hoți. Drama acestei țări este că va aveți și 

unii și alții dreptate" . 

Guvernul propunea majorarea graduală a cuantumului alocaţiei astfel: "majorarea 

cu câte 20% din diferenţa dintre cuantumul prevăzut de Legea nr. 14/2020 şi 

cuantumul acordat în iulie 2020, respectiv dintre 300 lei şi 156 lei pentru copiii cu 

vârsta între 2 şi 18 ani şi dintre 600 de lei şi 311 lei pentru copiii cu handicap cu 

vârsta între 2 şi 18 ani, precum şi pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani; 

majorarea se aplică începând cu drepturile lunii august 2020, iar pentru perioada 

2021 - 2022 de două ori pe an, de la 1 ianuarie şi de la 1 iulie a fiecărui an; din 

2023 se propune continuarea procesului de majorare a cuantumului alocaţiei cu 

rata medie a inflaţiei anuale" 
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Alfred Simonis, PSD: "Aş vrea ca tot cei care ne urmăresc azi să ştie că PNL a 

cerut retrimiterea la Comisiei. Practic alocaţiile nu vor fi dublate. Vom vota 

împotriva acestei solicitări, iar proiectul pentru respingerea OUG va fi votat. 

Grupul PSD va vota împotriva retrimiterii la Comisie a acestui proiect de lege". 

Pavel Popescu, PNL: "Tot în spiritul adevărului, în grupul PNL am decis cererea 

de retrimitere la Comisie a OUG tocmai pentru a nu o respinge în plen, pentru că 

această OUG vizează creşterea alocaţiilor pentru copii, în mod sustenabil şi 

responsabil. Tot de la acest pupitru am mărit am dublat alocaţiile copiilor, prin acel 

amendament al d-lul Dragnea. Dvs respingeţi această OUG, practic prorogaţi 

mărirea alocaţiilor şi în mod politicianist cereţi majorarea alocaţiilor copiilor". 

 

Alfred Simonis, PSD: "Aţi recunoscut că PSD a dublat anul trecut alocaţiile. Vă 

mulţumesc. De data aceasta Parlamentul a mai încercat să dubleze o dată alocaţiile, 

în ianuarie. Aţi tot încercat să tergiversaţi majorarea. Această majorare înseamnă să 

fie de 100%. Dvs le măriţi doar cu 20%. Deci tăiaţi cu 80% alocaţii. Avem varianta 

de a dubla alocaţiile, la propunerea PSD sau să respingere creşterea etapizată a 

alocaţiilor prin OUG". 

 

Cătălin Drulă, USR: "Vom susţine retrimiterea la Comisie a OUG privind 

alocaţiile. Al doilea proiect există un amendament prin care armele letale vor fi 

mai uşor obţinute de infractori. Vom vota pentru retrimiterea la Comisie a celor 

două proiecte de lege". 

 

Marton Arpad, UDMR: "Nu putem accepta o strategie de tergiversare a acestei legi 

votate de Parlament. Deci vom vota împotriva retrimiterii la Comisie. În ceea ce 

priveşte punctul 4, e corect dacă există o problemă să fie clarificată, mai ales că e 

vorba de armele letale, e bine să fie retrimisă la Comisie ca să se dezbată mai bine 

legea". 

Florin Roman, PNL: "Să nu facem din alocații un subiect de campanie. Aceste 

alocații au fost mărite doar de PNL. Mai întâi de Pocora, apoi Sighiartău, acum de 

Guvern după pandemie. Dvs cei de la PSD introduceți tema alocațiilor ca temă 

politică. Înțeleg jocul și dacă dvs considerați că înseamnă voturi în plus, cetățenii 

vă vor taxa la locale și parlamentare, nu acceptă ca alocațiile să fie abordate politic. 

Vă doriți o lege inaplicabilă și imperfectă". 



CNSLR Fratia | Revista Presei 20 august 2020 6 

 

Alfred Simonis PSD: "PNL duce minciuna la nivel de artă. Inventează situații, 

spun neadevăruri. Ne întreba cineva de studii. Oameni, nu e nevoie de studii să 

înțelegi că 150 de lei pentru un copil e puțin. Avem cele mai mici alocații din UE, 

ce studiu mai vreți? Guvernul amână de 9 luni de zile și tergiversează dublarea 

alocațiilor. Domnilor din PNL, nu negociem drepturile copiilor cu dvs. V-am dat 

lege, aveți obligația să le dublați". 

Comisia pentru muncă din Camera Deputaților a dat un raport pentru respingerea 

ordonanţei de urgenţă care vizează creşterea etapizată a alocaţiilor pentru copii. 

Senatul a adoptat săptămâna trecută proiectul de lege care prevede respingerea 

ordonanţei de urgenţă privind creşterea etapizată a alocaţiilor pentru copii iar 

Camera Deputaților este forul decizional în acest caz. 

(Sursa: hotnews.ro) 

Ministrul Finanţelor: Aş prefera să venim cu un buget pentru anul viitor cât 

mai curând 

Ministrul Finanţelor a declarat miercuri seara, la Digi 24, că ar prefera să vină cât 

mai curând cu un buget pentru anul viitor şi să nu mai aştepte luna decembrie. 

 

Întrebat dacă va rămâne în Guvernul interimar în cazul în care Cabinetul Orban va 

pica la moţiunea de cenzură, Florin Cîţu a răspus că da, deoarece mai are încă 

multă treabă. 

 

"Bineînţeles. Avem încă multă treabă. Am pregătit pentru tot anul acesta 

finanţarea. Ştim exact pe fiecare capitol de buget. Eu vreau să nu mai aşteptăm 

sfârşitul anului, vreau să venim cu un buget să-l prezentăm cât mai repede pentru 

anul viitor. (...) Aş prefera să venim cu un buget pentru anul viitor cât mai curând 

să nu aşteptăm iarăşi decembrie, să ne grăbim", a spus ministrul Finanţelor. 

 

El a subliniat că au loc întâlniri periodice cu preşedintele Klaus Iohannis pe fonduri 

europene, pe pachetul primit de la Comisa Europeană. 
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"La toate aceste întâlniri sunt discuţii foarte aplicate, întrebări pe care să le punem 

Comisiei pentru a ne asigura că atunci când se creionează planul şi va fi aprobat să 

nu fie un proiect pe care noi l-am uitat şi apoi să vrem să-l introducem şi nu putem 

pentru că nu am cerut exact condiţiile.(..) Vrem să tragem toţi aceşti bani. De aceea 

ne uităm şi la încărcarea bugetară pe următoarea perioadă", a explicat Cîţu. 

 

În ceea ce priveşte majorarea pensiilor cu 40%, ministrul a reiterat că aceasta ar fi 

creat probleme foarte mari de credibilitate a Guvernului în faţa investitorilor 

străini, "pentru că nimeni nu ar fi crezut că te poţi finanţa". 

 

"Ar fi însemnat anul acesta în plus aproape 12 miliarde de lei la buget. Aceasta 

înseamnă 1,2% din PIB, doar anul acesta. Anul viitor ar fi fost 30 miliarde de lei şi 

aşa mai departe. Sume enorme suplimentare la buget pe care trebuia să le plăteşti. 

Lunar am fi crescut de la 6,4-6,5 miliarde de lei la peste 9 miliarde de lei să plătim 

doar pensii lunar, acolo ar fi fost acea creştere de 40%. Toate agenţiile de rating... 

am fi fost imediat în downgrade de rating dacă s-ar fi întâmplat acest lucru şi 

bineînţeles că ni s-ar fi închis toate pieţele internaţionale. Dar asta nu înseamnă că 

nu vom ajunge acolo cu creşterea pensiilor. Este foarte important să citim legea 

pensiilor care spune foarte clar că se face eşalonat această creştere. Deci până la 

urma respectăm exact spirtul legii", a punctat Florin Cîţu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Elevii vor putea merge la școală doar cu o declarație pe propria răspundere 

semnată de părinți / Părinții nu îi vor putea însoți pe copii în curtea școlii 

Elevii trebuie să prezinte în prima zi de școală - 14 septembrie - o declarație pe 

propria răspundere semnată de părinți, care își asumă că, în ultimele 14 zile, 

copilul nu a prezentat simptome specifice unei afectiuni cu potential infectios, nu a 

fost diagnosticat cu COVID-19 și nici nu a intrat în contact cu o persoană testată 

pozitiv. 

 Cum va începe școala: Distanţare de minimum un metru între elevi sau 

separatoare transparente, purtarea măştilor şi încurajarea copiilor să evite 

interacţiunea fizică 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24238700-distantare-minimum-metru-intre-elevi-sau-separatoare-transparente-purtarea-mastilor-incurajarea-copiilor-evite-interactiunea-fizica-masurile-din-proiectul-care-stabileste-normele-pentru-inceperea-scol.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24238700-distantare-minimum-metru-intre-elevi-sau-separatoare-transparente-purtarea-mastilor-incurajarea-copiilor-evite-interactiunea-fizica-masurile-din-proiectul-care-stabileste-normele-pentru-inceperea-scol.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24238700-distantare-minimum-metru-intre-elevi-sau-separatoare-transparente-purtarea-mastilor-incurajarea-copiilor-evite-interactiunea-fizica-masurile-din-proiectul-care-stabileste-normele-pentru-inceperea-scol.htm


CNSLR Fratia | Revista Presei 20 august 2020 8 

 

 Care sunt criteriile de suspendare a cursurilor într-o școală dacă se confirmă 

cazuri de COVID-19. Cele 4 scenarii 

 Ce spun reprezentanții părinților despre normele propuse pentru 

redeschiderea școlilor: Impecabile la nivel teoretic, dar imposibil de pus în 

practică 

Măsura este prevăzută în draftul Ordinului pentru aprobarea Normelor privind 

instituirea de măsuri sanitare şi de protecţie în unităţile de învăţământ în perioada 

pandemiei COVID-19, publicat de Ministerul Sănătăţii. 

 

Ce cuprinde declarația pe propia răspundere care trebuie semnată de părinți, 

"cunoscând prevederile art. 292 Cod Penal cu privire la falsul în declaraţii": 

 (În ultimele 14 zile) Copilul nu a prezentat simptome specifice unei afectiuni 

cu potential infectios (febră, tuse, dureri de cap, dureri de gât, dificultăți de 

respirație, diaree, vărsături, rinoree, etc). 

 Copilul nu a fost diagnosticat cu COVID-19 

 Copilul nu a venit în contact cu o persoană testată pozitiv pentru această 

afecțiune. 

 Nu voi aduce copilul în colectivitate dacă prezintă simptome specifice unei 

afecțiuni cu potențial infecțios (febră, tuse, dureri de cap, dureri de gât, 

dificultăți de respirație, diaree, vărsături, rinoree, etc). 

Părinții trebuie să menționeze dacă în perioada suspendării cursurilor școlare, 

elevul 

 nu a avut nicio problemă de sănătate 

 a avut o problemă de sănătate, motiv pentru care a necesitat consult medical. 

Părinții trebuie să anexeze o copie a documentelor medicale (scrisoare 

medicală sau bilet de ieșire din spital). 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24239688-care-sunt-criteriile-suspendare-cursurilor-intr-scoala-daca-confirma-cazuri-covid-19-cele-4-scenarii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24239688-care-sunt-criteriile-suspendare-cursurilor-intr-scoala-daca-confirma-cazuri-covid-19-cele-4-scenarii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24239840-spun-reprezentantii-parintilor-despre-normele-propuse-pentru-redeschiderea-scolilor-impecabile-nivel-teoretic-dar-imposibil-pus-practica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24239840-spun-reprezentantii-parintilor-despre-normele-propuse-pentru-redeschiderea-scolilor-impecabile-nivel-teoretic-dar-imposibil-pus-practica.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24239840-spun-reprezentantii-parintilor-despre-normele-propuse-pentru-redeschiderea-scolilor-impecabile-nivel-teoretic-dar-imposibil-pus-practica.htm
http://www.ms.ro/acte-normative-in-transparenta/#d2c93c2u49
http://www.ms.ro/acte-normative-in-transparenta/#d2c93c2u49
http://www.ms.ro/acte-normative-in-transparenta/#d2c93c2u49
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Declarația condiționează primirea copilului în colectivitate la începutul fiecărui 

ciclu de prezența fizică în școală și va fi prezentata la triajul epidemiologic la 

intrarea în unitatea de învățământ. 

 

CONSULTĂ AICI DECLARAȚIA PE PROPRIA RĂSPUNDERE 

 

Părinții nu-i vor putea însoți pe copii în curtea școlii 

 

Conform draftului Ordinului publicat de Ministerul Sănătății, părinții / aparținătorii 

nu vor avea acces în curtea unității de învățământ și nu vor însoți copiii în clădirea 

acesteia, cu excepția cazurilor speciale, pentru care există aprobarea conducerii 

școlii. 

Comunicarea cu părinții se va realiza telefonic sau prin mijloace electronice în 

vederea identificării din timp a semnelor de îmbolnăvire și a inițierii măsurilor de 

prevenire a îmbolnăvirilor în colectivitate. 

Părinții au obligația să anunțe unitatea de învățământ cu privire la absența elevului 

în următoarele situații: 

 Elevul prezintă simptome specifice; 

 Elevul a fost diagnosticat cu SARS-Cov2; 

 Elevul este contact direct al unei persoane diagnosticate cu SARS-Cov2 și se 

află în carantină. 

Măsuri pentru elevii și cadrele didactice aflate în grupele de vârstă la risc și / sau 

având afecțiuni cronice și/sau dizabilități: 

 Personalul cu risc (ex. vârstnici, persoane cu diabet zaharat sau alte boli 

cronice, persoane cu imunitate deficitară) va reveni în școli cu avizul 

medicului de medicina muncii; 

 

 

http://www.ms.ro/wp-content/uploads/2020/08/DRAFT-ANEXA-3-LA-ANEXA.pdf
http://www.ms.ro/acte-normative-in-transparenta/#d2c93c2u49
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 Preșcolarii/elevii care fac parte dintr-un grup cu risc (ex. boli respiratorii 

cronice severe, obezitate severă, diabet zaharat tip I, boli inflamatorii, 

imune/auto-imune, boli rare, boli ereditare de metabolism, dizabilități, 

tratament imunosupresiv), vor reveni în școli, cu avizul și recomandările 

specifice ale medicului curant și cu acordul scris al părinților. Pentru aceștia, 

reprezentanții unităților de învățământ vor identifica, după caz, soluții pentru 

asigurarea procesului educațional la distanță sau în condiții de siguranță 

sporite. 

 Respectarea măsurilor de protecție și cele de igienă recomandate tuturor 

elevilor trebuie monitorizate cu mai multă atenție în cazul elevilor cu boli 

cronice; 

 Elevii cu boli cronice care privesc cu teamă întoarcerea la școală, precum și 

părinții acestora, vor fi consiliați de medicii specialiști și psihologii care îi au 

în îngrijire, în privința măsurilor suplimentare necesare pentru a se simți în 

siguranță; 

 Copiii care locuiesc la același domiciliu cu o persoană care face parte dintr-

un grup cu risc, se pot, în mod normal, reîntoarce la instituția de învățământ. 

Pot exista anumite cazuri în care, după o evaluare concretă și individuală a 

gradului de boală al persoanei respective și a riscului de contaminare cu 

Sars-CoV-2 pe care copilul îl poate aduce acasă, se poate recomanda de 

către medicul curant, cu acceptul familiei, ca acel copil să nu se prezinte 

fizic la școală, pentru o perioadă determinată. Pentru cei care nu pot reveni 

la școală, reprezentanții unităților de învățământ vor identifica soluții pentru 

asigurarea procesului educațional la distanță; 

 Copiii cu dizabilități, ținând cont de specificul afecțiunii, vor beneficia de 

adaptarea informațiilor și învățarea regulilor de prevenție în mod adecvat 

dizabilității specifice. 

Sfaturile Ministerului Sănătății pentru părinții: 

 Vorbiți cu copilul despre cum acesta se poate proteja pe el, dar și pe cei din 

jur împotriva infecției cu noul coronavirus; 
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 Explicați-i copilului că, deși școala se redeschide, viața de zi cu zi nu va fi la 

fel ca înainte, deoarece trebuie să avem grijă de noi și să evităm răspândirea 

infecției; 

 Acordați atenție stării mentale a copilului și discutați cu el despre orice 

modificări ale stării lui emoționale; 

 Învățați-vă copilul cum să se spele pe mâini corespunzător și vorbiți cu 

acesta despre cum respectăm sfaturile generale cu privire la o igienă 

corespunzătoare și la păstrarea distanței; 

 Învățați-vă copilul să se spele pe mâini: atunci când ajunge la școală, când se 

întoarce acasă, înainte și după servirea mesei, înainte și după utilizarea 

toaletei și ori de cate ori este necesar; 

 Învățați-vă copilul cum să poarte corect masca de protecție și explicați-i 

importanța și necesitatea purtării acesteia; 

 Sfătuiți-vă copilul să nu consume în comun mâncarea sau băuturile și să nu 

schimbe cu alți elevi obiectele de folosință personală (atenție la schimbul de 

telefoane, tablete, instrumente de scris, jucării etc). De exemplu, nu oferiti 

nimic de mâncat sau de băut întregii grupe/clase la ziua de naștere sau cu 

alte ocazii; 

 Curățați/dezinfectați zilnic acasă obiectele de uz frecvent ale copilului 

(telefon, tabletă, computer, mouse etc); 

 Evaluați zilnic starea de sănătate a copilului înainte de a merge la școală; 

 În situația în care copilul are febră, simptome respiratorii (tuse, dificultăți în 

respirație), diaree, vărsături, contactați telefonic medicul de familie sau 

serviciile de urgență după caz și nu duceți copilul la școală; 

 În cazul în care copilul se îmbolnăvește în timpul programului (la școală), 

luați-l imediat acasă și contactați telefonic medicul de familie sau serviciile 

de urgență după caz. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Guvernul a adoptat o ordonanta de urgenta care prevede decontarea prin 

Ministerul Fondurilor Europene a achizitiei de 500.000 de tablete, in valoare 

de 100 de milioane de euro 

Vicepremierul Raluca Turcan spune ca Executivul a adoptat, miercuri, o ordonanta 

de urgenta privind decontarea, prin Ministerul Fondurilor Europene, a achizitiei de 

500.000 de tablete, in valoare de 100 de milioane de euro. Totodata, vor fi 

decontate achizitiile de materiale de protectie sanitara necesare in scoli, in valoare 

de 50 de milioane de euro, si de containere sanitare pentru localitatile fara apa 

curenta si canalizare, in valoare de 25 de milioane de euro. 

 

"Am adoptat o ordonanta de urgenta care prevede decontarea prin Ministerul 

Fondurilor Europene a achizitiei de 500.000 de tablete, achizitii facute de catre 

autoritatile publice locale sau de inspectoratele scolare judetene. 500.000 de tablete 

necesare pentru inceputul anului scolar, iar aceasta achizitie este in valoare de 100 

de milioane de euro", a afirmat Turcan, dupa sedinta de Guvern de miercuri seara. 

 

Ea a spus ca tot prin Ministerul Fondurilor Europene vor fi decontate achizitiile 

facute de autoritatile locale de materiale de protectie sanitara necesare in scoli, in 

valoare de 50 de milioane de euro. 

 

"Tot prin Ministerul Fondurilor Europene vom deconta achizitiile facute pentru 

cumpararea de containere sanitare in localitatile unde nu exista apa curenta si 

canalizare. Aceste achizitii vor fi in valoare de 25 de milioane de euro si reprezinta 

un sprijin urias pentru copiii aflati in aceste comunitati unde inca exista restante 

uriase din perspectiva asigurarii conditiilor minime necesare la inceput de an 

scolar", a sustinut Turcan. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

 

https://ziare.com/raluca-turcan/
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 Guvernul dă undă verde la angajarea de medici și asistenți medicali în școli, 

în încercarea de a controla epidemia de coronavirus 

 

Guvernul dă undă verde la angajarea de medici și asistenți medicali în școli, în 

încercarea de a controla mai bine răspândirea coronavirusului în țara noastră. 

Decizia vine după ani de zile în care asistența medicală a fost inexistentă în multe 

unități de învățământ din România. 

 

"Prin derogare de la dispozițiile art. 27 alin.(3) al Legii nr. 55/2020 privind unele 

măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, pe 

durata stării de alertă se pot desfășura și concursurile pentru ocuparea posturilor 

vacante sau temporar vacante pentru posturile nedidactice, precum și pentru 

posturile vacante de asistenți medicali comunitari, asistenți medicali și medici din 

unitățile de învățământ", prevede un proiect de modificare și completare a Legii nr. 

55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei 

de COVID-19, adoptat în ședința de Guvern de astăzi. 

 

Multe unități de învățământ din România au fost, în ultimii ani, în imposibilitatea 

de a oferi asistență medicală, din cauza deficitului de medici și asistenți medicali. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Protestul angajaților teraselor în Centrul Vechi împotriva măsurilor 

Guvernului: „La felul cum serviți (țara), nu meritați tips!” 

Câteva sute de angajați ai teraselor și restaurantelor din Centrul Vechi al Capitalei 

au protestat miercuri după-amiază împotriva măsurilor luate de Guvern din cauza 

pandemiei și care au afectat dramatic această industrie. Proteste similare, inițiate de 

Organizația patronală HORA, au avut loc în mai multe orașe din țară. 
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„Urmare a crizei datorată pandemiei și a măsurilor restrictive instaurate de 

autorități, industria noastră este în prezent cea mai afectată, înregistrând un declin 

brusc care a dus astăzi la scăderea cifrei de afaceri cu aproximativ 70% față de 

primele șase luni ale anului trecut și a determinat suspendarea activității în cazul a 

peste 40% dintre operatori”, se arată în comunicatul reprezentanţilor Organizaţiei 

Patronale HORA. 

 

Miercuri, la ora 17, câteva sute de angajați din restaurantele și terasele din Centrul 

Vechi al Capitalei au întrerupt lucrul pentru o oră și au ieșit la un marș de protest 

împotriva Guvernului pe care-l consideră responsabil de criza fără precedent în 

care se află în acest moment sectorul HORECA din România. 

 

Câteva terase au pus în boxe imnul național al României, după care angajații s-au 

strâns și au plecat în marș pe străduțele din Centrul Vechi. Protestatarii au scandat 

„Hoții, hoții!”, „Demisia!” și au purtat pancarte prin care au încercat să atragă 

atenția asupra situației în care se află această industrie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ionel Danca: Guvernul a aprobat normele de aplicare ale programului 

"Prima Casa" 

Guvernul a aprobat normele de aplicare ale programului "Prima Casa", a anuntat 

seful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Danca. 

 

"In aceasta seara au fost aprobate normele de aplicare ale programului 'Prima 

Casa'. Reamintesc, in acest caz vorbim despre doua categorii de beneficiari, 

respectiv cei care, pana in prezent, erau in categoria beneficiarilor conform 

conditiilor din programul 'Prima Casa', respectiv credite de pana la 70.000 de euro, 

cu garantii de stat de 50% si avans 5% pentru locuinte noi sau vechi. La acestia se 

adauga o noua categorie de beneficiari, cei care vor achizitiona imobile cu valoare 

cuprinsa intre 70.000 de euro si 140.000 de euro. Odata cu publicarea normelor in 

Monitorul Oficial, practic, programul (...) este disponibil pentru cei care doresc sa 

achizitioneze imobile cu credite cu garantii de stat.  

https://www.startupcafe.ro/afaceri/protest-restaurante-terase-vanzare-intrerupta.htm
https://www.startupcafe.ro/afaceri/protest-restaurante-terase-vanzare-intrerupta.htm
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Vorbim despre un plafon de aproximativ 1,6 miliarde lei, disponibil pana la 

sfarsitul acestui an pentru acest program", a declarat Ionel Danca, miercuri, la 

finalul sedintei de Guvern. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Noul Cod Silvic, aprobat în Parlament: Furtul de arbori devine faptă penală 

Furtul de arbori va intra direct sub incidenţă penală, indiferent de prejudiciu, iar 

camioanele sau tirurile cu care sunt transportaţi arborii tăiaţi ilegal vor putea fi 

confiscate, potrivit Noului Cod Silvic aprobat miercuri de Parlament cu 

unanimitate de voturi, potrivit unui comunicat de presă al Ministerului Mediului. 

"Astăzi am câştigat o luptă extrem de importantă pentru pădurile României. În 

urmă cu foarte puţin timp, Parlamentul a aprobat proiectul de lege de modificare a 

Codului Silvic. În ultimele săptămâni am solicitat, în mod repetat, colegilor mei 

din Parlament, să supună la vot în regim de urgenţă această lege, care face trecerea 

de la un Cod Silvic permisiv cu infractorii, la unul în care nimeni nu mai stă la 

discuţii cu aceştia. Mă bucur că mesajul nostru a avut rezonanţă şi că parlamentarii 

au înţeles că protejarea pădurilor este o prioritate dincolo de interese şi calcule 

politice", a declarat Costel Alexe, ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor şi co-

iniţiator al proiectului de lege. 

Amendamentele din noul Cod Silvic: 

 furtul de arbori va intra direct sub incidență penală, indiferent de prejudiciu; 

 camioanele sau tirurile cu care sunt transportați arborii tăiați ilegal vor putea 

fi confiscate; 

 tăierile la ras vor fi interzise în rezervațiile naturale; 

 avizul de transport va deveni obligatoriu și pentru: rumeguș, biomasă, coaja 

arborilor și orice rest de lemn; 

 lemnul va fi comercializat ca lemn fasonat; 
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 sumele destinate pazei suprafețelor de pădure sub 30 de ha vor crește cu 

peste 30%; 

 evaluarea de mediu pentru amenajamentele silvice care se suprapun cu ariile 

naturale protejate va deveni obligatorie; 

 accesul la terenurile agricole va fi permis proprietarilor și din drumurile 

forestiere; 

 accesul cetățenilor în pădure va fi permis pentru recreere, inclusiv cu 

bicicleta. 

Ministerul Mediului precizează că va continua să implementeze măsurile asumate 

pentru protecţia pădurilor şi stoparea tăierilor ilegale, printre care se află noul 

SUMAL, achiziţia sistemului de monitorizare cu hărţi satelitare, demararea 

studiului ştiinţific pentru identificarea şi punerea sub protecţie a 40.000 de hectare 

de păduri virgine şi consolidarea capacităţii gărzilor forestiere. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Undă verde pentru utilizarea semnăturii electronice în urbanism, 

arhitectură și construcții 

Guvernul discută în ședința de miercuri un proiect de OUG privind stabilirea unor 

măsuri privind utilizarea înscrisurilor în formă electronică în urbanism, arhitectură 

și construcții. Actul normativ permite semnarea documentelor și asumarea acestora 

în forma digitală pentru parcurgerea online a întregului circuit procedural de 

planificare, proiectare, autorizare, execuție, recepție, punere în funcțiune a 

construcțiilor. 

 

Proiectul de act normativ prevede utilizarea semnăturii electronice calificate pentru 

echivalența sa cu semnătura olografă împreună cu parafa sau ștampila profesională, 

precum și modul de particularizare a certificatului digital conform cu 

profesia/calificarea deținătorului, emitentul calificării, etc 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 20 august 2020 17 

 

Măsurile privesc introducerea posibilității de semnare cu semnătură electronică 

calificată (în loc de semnătură olografă și aplicarea ștampilei sau parafei 

profesionale pe exemplarul fizic) și depunere a documentațiilor de specialitate în 

domeniile urbanismului, arhitecturii și construcțiilor la autoritățile competente în 

format digital. 

Pentru emiterea sau modificarea unei semnături electronice calificate, specifică 

profesioniștilor din domeniile urbanism, arhitectură și construcții și alte domenii 

conexe, prestatorii de servicii de încredere calificați au obligația ca pe lângă 

verificarea documentelor precizate de Legea 455/2001 privind semnătura 

electronică, să verifice calitatea profesională a persoanei care solicită eliberarea sau 

modificarea semnăturii electronice calificată în baza documentelor specifice care 

atestă dreptul de semnătură sau de practică potrivit evidențelor oficiale deținute de: 

 a) Ministerul Lucrărilor Publice, Dezvoltării și Administrației ca autoritate 

competentă în domeniu, pentru verificarea și confirmarea dreptului de 

practică al verificatorilor de proiecte, experților tehnici și auditorilor 

energetici pentru clădiri; 

 b) Inspectoratul de Stat în Construcții, pentru verificarea și confirmarea 

dreptului de practică al diriginților de șantier și al responsabililor tehnici cu 

execuția; 

 c) Ordinul Arhitecților din Romania, pentru verificarea dreptului de practică 

al arhitecților, conductorilor arhitecți, arhitecților de interior și urbaniștilor 

cu drept de semnătură similar conductorilor arhitecți; 

 d) Registrul Urbaniștilor din România, pentru verificarea și confirmarea 

dreptului de practică al specialiștilor atestați în amenajarea teritoriului și/sau 

în urbanism; 

 e) Institutul Național al Patrimoniului, pentru specialiștii atestați/autorizați în 

domeniul monumentelor istorice, 

 f) Inspectoratul General pentru Situații de Urgență, pentru autorizarea 

persoanelor care efectuează lucrări în domeniul apărării împotriva 

incendiilor, 
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 g) Autoritatea Națională de Reglementare în domeniul Energiei, pentru 

autorizarea persoanelor pentru proiectarea și/sau executarea de instalații 

electrice și gaze naturale, 

 h) Agenția Națională de Cadastru și Publicitate Imobiliară, pentru 

autorizarea persoanelor care execută lucrări de specialitate din domeniul 

cadastrului, topografiei, geodeziei, fotogrammetriei, teledetecției şi 

cartografiei. 

Proiectul propune ca certificatele calificate pentru semnături electronice, acordate 

în baza prevederilor prezentei Ordonanțe de Urgență și a Regulamentului UE 

nr.910/2014, să facă mențiune cu privire la calitatea profesională, identificatorul 

unic al persoanei în raport cu autoritatea competentă care a acordat dreptul de 

practică, domeniul sau subdomeniul și specialitatea pentru care are drept de 

semnătură sau de practică, calitatea de coordonator sau de elaborator de părți de 

documentații, precum și denumirea autorității competente care a acordat dreptul de 

semnătură sau de practică titularului semnăturii electronice calificate. 

 

La notificarea autorităților competente, ca urmare a suspendării sau încetării 

valabilității dreptului de semnătură sau de practică în condițiile legii, prestatorii de 

servicii de încredere calificați au obligația de a suspenda sau după caz, revoca 

dreptul de utilizare a semnăturii electronice bazată pe un certificat calificat, 

eliberată în condițiile prezentei ordonanței de urgență și a Regulamentului UE nr. 

910/2014, specialistului față de care a operat măsura suspendării sau încetării 

dreptului de practică. 

 

În vederea completării regimului sancționatoriu deja existent în legislația privind 

construcțiile, arhitectura și urbanismul și cea privind semnătura digitală, a fost 

introdusă o sancțiune specifică, pentru a consolida aplicarea normei. 

 

De asemenea, se stabilesc reguli specifice pentru documentele și documentațiile, 

piese scrise și desenate, elaborate și prezentate în format electronic autorităților și 

instituțiilor competente cu emiterea de avize, acorduri, autorizații și aprobări, 

respectiv ca acestea să îndeplinească, sub sancțiunea nulității absolute, următoarele 

condiții: 
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 a) să fie prezentate integral în formă electronică; 

 b) să fie semnate de către toți specialiștii prevăzuți de lege cu semnătură 

electronică, bazată pe un certificat calificat, eliberat de un furnizor de 

servicii de certificare acreditat, în condițiile prezentei ordonanțe de urgență, 

 c) să fie marcate cu marcă temporală electronică calificată; 

 d) să îndeplinească condițiile de fond prevăzute de legislația de specialitate 

pentru astfel de documente și documentații. 

 

Având în vedere importanța și sensibilitatea confidențială a documentelor, este 

importantă asigurarea că respectivul document semnat olograf și ștampilat, 

transmis scanat sau cel în format electronic semnat digital, nu este alterat ulterior, 

motiv pentru care, în completarea semnării cu certificat digital extins și/sau 

calificat, este necesară fie blocarea documentelor, fie sigilarea acestora cu un 

sigiliu electronic. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Justiţiei: Eliminarea unor formalităţi cu privire la modul de ţinere 

a registrelor comerţului (proiect) 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, a dispus, miercuri, punerea în dezbatere 

publică a proiectului de ordin pentru modificarea şi completarea normelor 

metodologice privind modul de ţinere a registrelor comerţului, de efectuare a 

înregistrărilor şi de eliberare a informaţiilor. 

 

Potrivit unui comunicat al MJ transmis AGERPRES, prin ordinul ministrului 

Justiţiei se elimină unele formalităţi care nu mai prezintă utilitate, în condiţiile în 

care informaţiile sau înscrisurile pot fi obţinute din baza de date a Registrului 

Comerţului sau prin mecanisme de colaborare interinstituţională, unele dintre 

aceste formalităţi putând constitui chiar şi impedimente în procedura de 

transpunere a Directivei Digitalizare. 
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"Acesta reprezintă prima etapă ce precede şi pregăteşte reforma legislativă a 

reglementării primare prin care se va transpune, în legea română, Directiva 

Digitalizare şi care va permite constituirea şi înregistrarea în integralitate pe cale 

electronică a societăţilor, fără a mai fi necesară prezenţa fizică la ghişeu în nicio 

etapă a procesului de înfiinţare", se precizează în comunicatul MJ. 

 

Proiectul de ordin poate fi consultat pe pagina de internet a MJ la 

adresa http://www.just.ro/proiect-de-ordin-pentru-modificarea-si-completarea-

normelor-metodologice-privind-modul-de-tinere-a-registrelor-comertului-de-

efectuare-a-inregistrarilor-si-de-eliberare-a-informatiilor-aprobate-prin/. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cameră: Vârsta standard de pensionare, redusă cu 2 ani pentru locuitorii 

unor zone afectate de poluarea remanentă 

Deputaţii au modificat, miercuri, în plen, în calitate de for decizional, art.65 

alin.(5) din Legea 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, astfel că 

beneficiază de reducerea vârstei standard de pensionare cu 2 ani, fără penalizare, 

persoanele care au locuit cel puţin 30 de ani în unele zone afectate de poluarea 

remanentă, precum şi pe o rază de 8 km în jurul acestora, potrivit Agerpres. 

 

S-au înregistrat 228 de voturi 'pentru', unul 'împotrivă' şi 24 de 'abţineri'. Proiectul, 

iniţiat de senatorul PNL Carmen Hărău, a fost votat de Senat, în calitate de primă 

cameră sesizată, pe 3 octombrie 2017. 

 

După amendarea în Camera Deputaţilor, proiectul prevede că de reducerea vârstei 

standard de pensionare beneficiază "persoanele care au locuit cel puţin 30 de ani în 

zonele afectate de poluarea remanentă din cauza extracţiei, preparării şi arderii 

cărbunelui sau a şisturilor bituminoase, a extracţiei şi preparării minereurilor de 

uraniu, a extracţiei şi prelucrării minereurilor feroase şi neferoase cu conţinut de 

praf sau de emisii de gaze cu efect de seră, de amoniac şi derivate de cupru, plumb, 

sulf, cadmiu, arseniu, zinc, mangan, fluor, clor, feldspat şi siliciu ori de radiaţii din 

minereuri radioactive, hidrogen sulfurat, crom trivalent, crom hexavalent, cianuri, 

de pulberi metalice şi/sau de cocs metalurgic". 

http://www.just.ro/proiect-de-ordin-pentru-modificarea-si-completarea-normelor-metodologice-privind-modul-de-tinere-a-registrelor-comertului-de-efectuare-a-inregistrarilor-si-de-eliberare-a-informatiilor-aprobate-prin/
http://www.just.ro/proiect-de-ordin-pentru-modificarea-si-completarea-normelor-metodologice-privind-modul-de-tinere-a-registrelor-comertului-de-efectuare-a-inregistrarilor-si-de-eliberare-a-informatiilor-aprobate-prin/
http://www.just.ro/proiect-de-ordin-pentru-modificarea-si-completarea-normelor-metodologice-privind-modul-de-tinere-a-registrelor-comertului-de-efectuare-a-inregistrarilor-si-de-eliberare-a-informatiilor-aprobate-prin/
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Localităţile menţionate în proiectul adoptat, miercuri, de Camera Deputaţilor sunt: 

Baia Mare, Călăraşi, Copşa Mică, Drobeta-Turnu Severin, Slatina, Târgu Mureş, 

Târnăveni, Turnu Măgurele şi Aninoasa, Baia de Criş, Băiţa, Brad, Călan, Certej, 

Criscior, Deva, Ghelari, Hunedoara, Lupeni, Orăştie, Petrila, Petroşani, Şoimuş, 

Teliuc, Uricani, Veţel, Vulcan din judeţul Hunedoara. 

 

Alte localităţi incluse în listă sunt: Abrud, Baia de Arieş, Lupşa, Roşia Montană şi 

Zlatna din judeţul Alba; Slobozia din judeţul Ialomiţa; Iacobeni şi Vatra Dornei din 

judeţul Suceava; Margina, Nădrag şi Tomeşti din judeţul Timiş; Berbeşti şi 

Râmnicu-Vâlcea din judeţul Vâlcea. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Romgaz ar putea prelua ELCEN, dar și războiul cu Primăria Capitalei 

Producătorul de gaze Romgaz ar putea deveni proprietarul producătorului de 

energie termică ELCEN din București, companie aflată în insolvență, potrivit unei 

note semnate de Adrian Volintiru, directorul general al Romgaz. Astfel, Romgaz ar 

ajunge în situația de a prelua nu doar simple active, ci și lupta continuă cu rău-

platinica Termoenergetica, fostul RADET, și Primăria Capitalei. ELCEN nu-și 

primește banii pentru energia termică furnizată în Capitală, ajungând la rândul ei să 

aibă datorii de peste 500 milioane de lei către Romgaz. 

 

Mai exact, sunt datorii acumulate deoarece nu a plătit pentru gazele furnizate de 

Romgaz, folosite la producerea de energie termică. 

 

La nici un an de la preluarea activității RADET, compania municipală 

Termoenergetica a adunat datorii de peste 400 milioane de lei la ELCEN, 

producătorul de energie termică. Altfel spus, compania primăriei se comportă la fel 

ca fostul RADET: Nu plătește energia termică. Reamintim că RADET intrase în 

faliment după ce a acumulat datorii de 3,7 miliarde lei la ELCEN. 
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Acum se pune problema ca Romgaz să preia afacerea ELCEN și astfel ar intra în 

relație directă cu firma primăriei. Nu este pentru prima oară când Romgaz preia 

bunuri de la ELCEN în contul unei datorii. Așa s-a întâmplat în 2013, când a fost 

preluată termocentrala de la Iernut. 

Ce arată documentul de la Romgaz? 

În mare, spune că Ministerul Economiei, în mod direct sau prin companiile sale, 

are drept de preemțiune pentru exprimarea intenției de a cumpăra afacerea ELCEN. 

La nivelul Romgaz a fost constituită o comisie de analiză a oportunității 

participării societății, singur sau în parteneriat cu o altă entitate aflată sub 

adminstrarea Ministerului Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri, la 

procedura de ofertare. Comisia tehnică internă a analizat Planul de reorganizare, 

modificat, notificarea precum și cadrul legislativ general aplicabil procedurii de 

insolvență, fuziuni și achiziții etc. 

Comisia de analiză a ajuns la concluzia că este necesară achiziționarea de servicii 

juridice și de analiză economico-financiară în vederea evaluării oportunității de 

exercitare a dreptului de preempțiune aferent transferului de afacere de la 

societatea comercială în discuție. În vederea stabilirii valorii estimate a contractului 

de furnizare de servicii juridice a fost demarată o procedură de solicitare de oferte 

neangajante pe baza descrierii activităților principale ce urmează a fi realizate. 

 

Adunarea Generală Extraordinară a Acționarilor urmează să discute pe 21 

septembrie cererea privind aprobarea achiziționarii serviciilor de asistență, 

consultanță și reprezentare juridică. 

 

Conform notificării și planului de reorganizare, se acordă un drept de preempțiune 

Ministerului Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri, în mod direct sau prin 

entități aflate în adminstrarea acestuia, pe o perioadă de maximum 6 luni de la 

primirea notificării, pentru exprimarea intenției angajante de cumpărare a afacerii 

societății comerciale în discuție. 

 

Planul de reorganizare, modificat, prevede, ca strategie principală de reorganizare, 

transferul activelor din patrimoniul societății, la o valoare de piață estimată de un 

evaluator independent, în anul 2018, fără a lua în calcul investițiile realizate și în 

curs precum și valoarea stocurilor. 
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Prin Planul de reorganizare a fost acordat un drept de preempțiune și Municipiului 

București, în măsura în care există interes și capacitate financiară, iar în cazul în 

care Municipiul București nu manifestă interes sau capacitate financiară, având în 

vedere importanța strategică, s-a acordat un drept de preempțiune către Guvernul 

României, prin Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri sau entități 

aflate în administrarea acestuia. 

Propunere de abordare a analizei și calendarul propus 

 Derularea în paralel atât a analizei juridice cât și a analizei economico-

financiare; 

 Demararea discuțiilor cu autoritățile de reglementare competente, de către 

echipa tehnică a ROMGAZ; 

 Elaborarea unui raport juridic preliminar, la 2 luni de la semnarea 

contractului de servicii juridice, raport care să cuprindă, cel puțin 

următoarele elemente: analiza legislației în domeniul concurenței, inclusiv o 

formă preliminară a notificării privind concentrarea economică; Propuneri 

privind formula de ofertare (SNGN ROMGAZ SA singur sau în asociere cu 

o altă entitate aflată sub autoritatea Ministerului Economiei, Energiei și 

Mediului de Afaceri, majorare de capital social, orice altă formă juridică prin 

care SNGN ROMGAZ SA poate controla societatea, etc); modul de 

structurare a tranzacției, raport care să cuprindă elemente de drept fiscal și 

din materia insolvenței care ar putea afecta tranzacția; pașii procedurali și 

legali pentru obținerea acordului de delegare a serviciului public în condițiile 

Legii nr. 325/2006 privind serviciul public de alimentare cu energie termică, 

și, după caz, propuneri legislative și/ sau administrative pentru gestionarea 

relației contractuale cu principalul client captiv și debitor al societății; 

 Elaborarea unei analize economico-financiare preliminară, la 2 luni de la 

semnarea contractului de consultanță financiară, care să cuprindă cel puțin 

următoarele elemente: costurile estimate aferente ROMGAZ pentru 

realizarea transferului de activitate și finanțarea activității noii societăți; 

sursele de finanțare a investiției; rata de profitabilitate a investiției. 
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 În funcție de rezultatele preliminare ale analizelor juridice și economico-

financiare, se va analiza necesitatea și, dacă este cazul, se va demara și 

solicita extinderea termenului de exercitare a dreptului cu preempțiune, 

pentru a se asigura respectarea termenelor legale incidente în cauză 

(înmatriculare societate, obținere licențe/autorizații, obținerea deciziei de 

compatibilitate cu mediul concurențial din partea Consiliului Concurenței, 

crearea/modificarea cadrului legal pentru atribuirea gestiunii delegate noii 

societăți, după caz). 

 Realizarea unei analize de oportunitate de către SNGN ROMGAZ SA, pe 

baza datelor furnizate de echipele de consultanți, în 30 de zile de la data 

furnizării rapoartelor preliminare; 

 Informarea Consiliului de Administrație cu privire la rezultatul analizei de 

oportunitate; 

 În situația în care Consiliul de Administrație va aviza favorabil, se 

preconizează convocarea Adunării Generale a Acționarilor, în a doua parte a 

lunii noiembrie 2020, și obținerea aprobării în a doua parte a lunii decembrie 

2020; 

 Înființarea unei societăți noi, dacă va fi cazul, și formularea unei oferte 

neechivoce în luna ianuarie 2021. 

Dintr-o analiză preliminară a termenelor prevăzute de legislația în domeniul 

concurenței, încadrarea în termenul de 6 luni pentru formularea unei oferte 

angajante și neechivoce, este puțin probabilă. În aceste condiții, Romgaz consideră 

necesară demararea discuțiilor cu administratorul judiciar pentru a evalua 

posibilitatea prelungirii termenului și modificarea în consecință a Planului de 

reorganizare, în forma confirmată de judecătorul sindic. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ajutoare de stat pentru Tarom și Blue Air / Guvernul va garanta 

împrumuturi de peste 600 milioane lei ale celor două companii 

Guvernul discută în ședința de miercuri un proiect de OUG privind acordarea unor 

ajutoare de stat companiilor TAROM și BLUE AIR, pe motiv că cele două 

companii aeriene au pierderi importante din cauza efectelor pandemiei COVID -

19. Statul va garanta în procent de 100% împrumuturi de peste 600 milioane lei, a 

dobânzilor și comisioanelor aferente. 

 

Tarom este o companie cu capital românesc de stat, iar Blue Air companie cu 

capital privat românesc. 

 Pe fondul suspendării zborurilor, TAROM a înregistrat în luna martie 2020, 

un număr de 93.114 pasageri, în scădere cu 57% față de numărul pasagerilor 

bugetați pe luna martie 2020. În luna aprilie 2020 traficul de pasageri pe 

cursele regulate a fost suspendat, fiind reluat, pe câteva rute, abia începând 

cu luna iunie. 

 În luna martie 2020, BLUE AIR a înregistrat o scădere cu 60% a numărului 

de pasageri transportați față de perioada similară a anului precedent, în 

condițiile deciziei de sistare a zborurilor regulate începând cu data de 21 

martie 2020. În lunile aprilie-mai, cursele regulate au fost suspendate 

complet, compania operând numai zboruri charter și la cerere, ale căror 

încasări au fost folosite exclusiv pentru costurile de operare ale respectivelor 

curse. 

 

Proiectul de OUG prevede autorizarea Ministerului Finanţelor Publice să emită, la 

solicitarea TAROM, o garanție de stat pentru contractarea de către Beneficiar a 

unui împrumut în limita sumei de 312.744.200 lei, pe o perioadă de 6 ani, cu titlu 

de ajutor de stat, precum și, la solicitarea Blue Air, o garanție de stat pentru 

contractarea de către Beneficiar a unui împrumut în limita sumei de 300.775.000 

lei pe o perioadă de 6 ani, cu titlu de ajutor de stat. 
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Ajutorul de stat sub formă de garanție de stat se acordă în scopul acoperirii 

cheltuielilor de exploatare și de capital necesare susținerii activității celor doi 

transportatori aerieni, TAROM și BLUE AIR, până la data de 31.12.2020 și nu va 

depăși valoarea pierderilor suferite ca urmare a pandemiei COVID-19 și cauzate 

direct de această pandemie, evaluate de către cele două societăți și stabilite în 

conformitate cu Decizia Comisiei Europene. 

 

Furnizorul ajutoarelor de stat este Ministerul Finanțelor iar administratorul 

acestora, Ministerul Transporturilor. 

 

Evaluarea capacităţii de rambursare, a clasei de risc și a structurii garanțiilor 

constituite de fiecare beneficiar în favoarea statului se realizează pe baza unei 

analize economico-financiare efectuate de către EximBank - S.A.. 

De asemenea, garanția de stat va fi garantată de către fiecare din cele două 

companii cu garanții care să acopere cel puțin valoarea împrumuturilor, dobânzilor 

și comisioanelor aferente, care vor fi instituite în conformitate cu dispozițiile art. 4 

din proiectul de act normativ. 

Guvernul spune că fără ajutor, Tarom și Blue Air ar putea intra în faliment 

Condițiile de acordare a garanției și structura finanțării garantate de stat, 

documentația contractuală aferentă (model conventie de garantare), termenii și 

condițiile financiare (maturitate, dobândă, perioadă de grație) se vor stabili în 

conformitate cu Cadrul temporar pentru măsuri de ajutor de stat pentru sprijinirea 

economiei în contextul actualei epidemii de COVID 19 si se vor aproba prin 

Hotărâre a Guvernului, la propunerea Ministerului Finanțelor Publice. 

 

Ministerul Finanţelor Publice va încheia cu TAROM, respectiv, cu BLUE AIR câte 

o convenţie de garantare în care vor fi precizate drepturile şi obligaţiile părţilor, 

precum şi termenii şi condiţiile de acordare şi derulare a garanției de stat. 

 

Până la data de 30 aprilie 2021, TAROM, respectiv BLUE AIR, vor prezenta 

analize economico-financiare realizate de către un auditor financiar independent 

din care să reiasă valoarea reală a pagubei cauzate direct fiecărei societăți de 

pandemia COVID-19, în perioada 01.03.2020 – 31.12.2020.  
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În cazul în care această valoare este mai mică decât sumele pentru care au fost 

emise scrisori de garanție de stat, diferența se returnează finanțatorului, iar 

valoarea garanției de stat se diminuează corespunzător. 

 

În situaţia în care pe parcursul derulării împrumutului, unul dintre beneficiari intră 

în lichidare, creanţele statului rezultate din gestionarea împrumutului se urmăresc 

şi se execută în condiţiile legii. Sumele recuperate în urma procesului de lichidare 

se fac venit la fondul de risc. 

 

Potrivit notei de fundamentare, în lipsa acordării ajutoarelor de stat există o mare 

probabilitate ca TAROM și BLUE AIR să intre în incapacitate de plată și, în final, 

în faliment. 

 

Pentru asigurarea respectării normelor europene în materia ajutoarelor de stat se 

prevede că acordarea ajutorului individual de stat se va face numai după obținerea 

autorizării din partea Comisiei Europene și în condițiile prevăzute în decizia 

forului european. 

 

La nivel european, în contextul generat de criza COVID-19, unele state membre au 

demarat și parcurs procedurile necesare în vederea obținerii de ajutoare de stat în 

sectorul aerian, în baza art. 107 alin. (2) lit. b) sau art. 107 alin. (3) din Tratatul 

privind Funcționarea Uniunii Europene (a se vedea cazurile Air France, SAS, 

LUFTHANSA, CONDOR, Austrian Airlines, Alitalia, etc.). 

 

Potrivit notei de fundamentare, sectorul aviației este unul dintre cele mai afectate 

de noua criză, iar la nivel european toate statele caută soluții de sprijin financiar 

pentru acei transportatori aerieni care sunt vitali pentru menținerea conectivității 

rapide, stabile și continuă cu alte state. 

 

În cazul României, în prezent, doar cei doi transportatori aerieni operează servicii 

aeriene regulate și asigură stabilitatea conectivității aeriene internaționale a 

României. 
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Tarom și BLUE AIR acoperă aproape o treime din piața de transport aerian din 

Romania (respectiv o cotă de piață cumulată de 30.7% conform cifrelor la 2019), 

având împreună la data de 30 martie 2020 un număr de aproximativ 2730 angajați 

(respectiv, 1.800 angajați în cadrul TAROM și 930 angajați în cadrul BLUE AIR) 

și generând activitate pentru un număr semnificativ de furnizori și subcontractori 

care depind de activitatea acestora. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Modificare in lege initiata de PSD: liber la arme de foc pentru largi categorii 

de infractori. Expresia toxica pe care incearca s-o treaca la vot deputatii 

O lege care relaxa regimul armelor letale a fost oprita miercuri, 19 august, in plen, 

anunta deputatul USR de Timis Catalin Drula. 

 

"Tocmai am reusit sa oprim in plen o lege prin care PSD dadea voie infractorilor sa 

detina arme letale. E vorba de un amendament introdus de deputatul PSD Vlad 

Bontea la un proiect care altfel avea prevederi benigne (o transpunere de directiva 

europeana). 

 

Pana in prezent, in legea in vigoare, era interdictie la detinerea de arme letale 

pentru cei care au fost condamnati la pedepse cu executare 

pentru infractiuni savarsite cu intentie", a scris Drula pe Facebook. 

 

Din noua formulare a fost eliminata conditia ca detinatorul armei sa nu fi suferit o 

condamnare cu inchisoare mai mare de un an, cu executare, pentru infractiuni 

comise cu intentie sau pentru infractiuni prevazute de regimul armelor si 

munitiilor. Prin urmare, rezulta ca toti cei care au suferit condamnari la inchisoare 

cu executare pentru astfel de fapte, inclusiv pentru incalcarea regimului armelor, 

vor putea azhitiona din nou arme. 

 

"Modificarea toxica limita aceasta interdictie la cei care au savarsit infractiuni 

cu violenta. Prin urmare, o larga categorie de infractori, precum cei condamnati 

pentru santaj, camatarie sau furt, primeau liber la arme letale.  

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/stiri/arme/
https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
https://ziare.com/stiri/violenta/
https://ziare.com/stiri/furt/
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Atentie! Nu discutam despre pistoale cu aer comprimat, cu bile, etc, ci despre arme 

de foc letale cu care poti zbura creierii cuiva. Asta face PSD in timp ce clanurile 

infractionale isi fac de cap in Romania! Am reusit sa retrimitem legea la comisie 

pana martea viitoare. Deci am evitat pericolul pentru moment", a mai scris Drula 

pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Afacerilor Externe recomanda cetatenilor romani sa efectueze 

numai calatoriile care sunt considerate esentiale 

In contextul evolutiei pandemiei de COVID-19 la nivel global, precum si al 

masurilor adoptate de autoritatile romane pentru limitarea raspandirii infectiei cu 

virusul SARS-Cov-2, Ministerul Afacerilor Externe adreseaza cetatenilor romani 

rugamintea de a evalua oportunitatea efectuarii anumitor deplasari in strainatate 

care nu sunt esentiale. 

 

MAE reaminteste ca, printre masurile adoptate de autoritatile romane, se regaseste 

si masura constituirii si actualizarii periodice a listei tarilor/zonelor cu risc 

epidemiologic ridicat, pentru care se impune masura autoizolarii pentru toate 

persoanele care sosesc in Romania din tarile/zonele respective. 

 

Avand in vedere faptul ca lista mentionata este actualizata saptamanal de catre 

Institutul National de Sanatate Publica din Romania, MAE subliniaza ca exista 

posibilitatea ca anumite state/zone sa fie incluse de catre autoritatile romane pe 

lista tarilor/zonelor cu risc epidemiologic ridicat. De asemenea, trebuie avut in 

vedere faptul ca zborurile catre/dinspre statele/zonele respective pot fi anulate. 

 

Ministerul Afacerilor Externe recomanda cetatenilor romani sa analizeze 

oportunitatea oricarei deplasari in strainatate in contextul actual si sa efectueze 

numai calatoriile care sunt considerate esentiale. 

 

 

https://ziare.com/stiri/mae/
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In acest context, MAE recomanda cetatenilor romani consultarea paginii web a 

Institutului National de Sanatate Publica din Romania pentru informatii actualizate 

privind lista statelor cu risc epidemiologic (https://www.cnscbt.ro/index.php/liste-

zone-afectate-covid-19), precum si a site-ului MAE, in special a rubricilor 

Atentionari de calatorie COVID-19 pentru Europa: http://www.mae.ro/node/51880 

si Atentionari de calatorie COVID-19 pentru alte regiuni: 

http://www.mae.ro/node/51982, pentru informatii privind masurile adoptate de alte 

state in contextul pandemiei de COVID-19. 

 

MAE foloseste acest prilej pentru a recomanda cetatenilor romani aflati in 

strainatate sa mentina legatura cu companiile aeriene si cu operatorii de turism, in 

functie de situatiile particulare in care se regasesc, in vederea identificarii unor 

alternative de revenire in Romania, daca situatia o va impune. 

 

Ministerul Afacerilor Externe, prin intermediul misiunilor diplomatice si oficiilor 

consulare romane din strainatate, este pregatit sa acorde asistenta consulara 

cetatenilor romani, conform competentelor legale si cu stricta respectare a 

masurilor adoptate atat de autoritatile romane, cat si de autoritatile statului de 

resedinta in contextul pandemiei de COVID-19. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Laserul de la Măgurele: A fost tras primul puls laser de 10 PW 

Miercuri a fost tras primul puls laser de 10 PW prin sistemul de transport de la 

ELI-NP în timpul unui test de anduranta. În timpul unei ore au fost trase 10 pulsuri 

de 3PW, 10 pulsuri de 7 PW, 3 pulsuri de 8 PW și 10 pulsuri de 10 PW, anunță 

cercetătorul Ioan Dancuș pe pagina sa de Facebook. 

 

Experimentul este prezentat și pe pagina ELI-NP. 

 

Gérard Mourou, laureatul premiului Nobel, a lăudat performanța ELI-NP 

subliniind că România este la vârful cercetării acum. 

 

https://www.eli-np.ro/article.php?id=22
https://www.eli-np.ro/article.php?id=22
https://www.facebook.com/ioandancus
https://www.eli-np.ro/article.php?id=22
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HotNews a atras atenția pe 21 iulie în articolul ”Laserul de la Măgurele, trei 

dezamăgiri. Prima dezamăgire: laserul nu vindecă cancerul, nu poate trata 

deșeurile radioactive și nu a existat până acum vreun puls de 10 PW” că la ELI-NP 

nu s-a tras cu puls de 10 PW, fapt confirmat de postarea de azi. 

 

Redăm fragmentul în cauză: 

Enumerăm pe puncte ce am aflat discutând cu diferiți cercetători: 

Mai întâi, laserul de la Măgurele nu a dat un puls de 10 petawați, cum pare că 

susține comunicatul ELI-NP. 

Exprimarea ”a atins” e voit ambiguă, așa încât fiecare înțelege ce vrea, după 

posibiltăți. N-avea cum să ”tragă” într-o țintă cu un puls de 10 petawați, pentru că 

unele echipamente abia se instalează. Sistemul de transport fascicul nu e gata, 

trebuie instalate camera de reacție, tinta, detectorii și oglinzile de focalizare, pentru 

pulsul de 10 PW. Testele care s-au realizat până acum s-au făcut pentru o putere de 

0.1 PW, deci de 100 de ori mai mica decat cea anuntata; nu s-a mers mai departe 

pentru ca este foarte probabil ca oglinda să fie distrusă de un puls cu putere mai 

mare. 

Oglinda costa cam un milion de euro, si fabricarea unei oglinzi noi necesită un 

timp de circa un an - un an și jumătate, aflăm de la un cercetător ELI-NP, care nu a 

dorit să îi dăm numele (în partea a treia a articolului vom explica și frica 

cercetătorilor de a apărea in mass-media). Asta înseamnă că laserul, ca atare, este 

funcțional în sensul că el poate produce fascicul. Iar, când Nicolae Zamfir spune: 

“rezultatele testelor de săptămâna trecută confirmă atingerea acestei puteri” de 

10 PW, ceea ce vrea să spună, în realitate, e că laserul poate, are capacitatea, in 

principiu, de a atinge o asemenea putere, nu că a și atins-o printr-un puls de 10 PW 

”tras” efectiv. 

Oricum, meritul pentru că laserul funcționează aparține în cea mai mare parte 

francezilor de la firma THALES, care a livrat laserul și l-a făcut funcțional, nu e o 

mândrie românească. Dar, e și meritul românilor care l-au montat pe platforma de 

la Măgurele. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24184589-laserul-magurele-trei-dezamagiri-prima-dezamagire-laserul-nu-vindeca-cancerul-nu-poate-trata-deseurile-radioactive-nu-existat-pana-acum-vreun-puls-10.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24184589-laserul-magurele-trei-dezamagiri-prima-dezamagire-laserul-nu-vindeca-cancerul-nu-poate-trata-deseurile-radioactive-nu-existat-pana-acum-vreun-puls-10.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24184589-laserul-magurele-trei-dezamagiri-prima-dezamagire-laserul-nu-vindeca-cancerul-nu-poate-trata-deseurile-radioactive-nu-existat-pana-acum-vreun-puls-10.htm
https://www.eli-np.ro/documents/press_releases/Comunicat_Presa_10_PW.pdf
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E de neînțeles de ce acestă supralicitare, mai ales că e foarte probabil ca un puls cu 

acestă putere să fie atins, în câteva luni. Faptul ca testele arătau ca laserul poate da 

un puls de 10 petawați era oricum o realizare majoră, care putea să fie comunicată 

ca atare. În comunicatul inițial de pe site-ul ELI-NP se vorbea explicit de puls, dar 

el a fost înlocuit cu unul în care cuvântul a fost scos. A rămas însă în formulările 

de pe site-ul THALES. 

Cei foarte interesați de subiect pot accesa articolul următor:”10 PetaWatt Laser 

System for Extreme Light Physics” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România se apără: Au început să sosească echipamentele principale ale 

primului sistem de rachete sol-aer PATRIOT 

În luna august au început să sosească în România o parte din echipamentele 

principale din compunerea primului sistem PATRIOT de rachete sol-aer cu bătaie 

mare care va intra în dotarea Forțelor Aeriene Române, anunță MAPN. 

Echipamentele și materialele aferente vor fi transportate la Centrul Național de 

Instruire pentru Apărare Antiaeriană „General de brigadă Ion Bungescu” de la 

Capu Midia, jud. Constanța, unde se va desfășura testarea de acceptanță și recepția 

a primului sistem de rachete. 

Testarea de acceptanță se va finaliza în a doua parte a lunii octombrie, fiind urmată 

de etapa de instruire a personalului din Regimentul 74 PATRIOT pe configurația 

specifică echipamentelor livrate României. 

Pe parcursul anului 2021 va continua instruirea colectivă a echipajelor, cu asistență 

din partea militarilor SUA, în vederea formării deprinderilor de operare și 

mentenanță, respectiv perfecționării tehnicilor, tacticilor și procedurilor necesare 

utilizării sistemului. 

Prin intrarea în dotare a sistemelor de rachete sol-aer cu bătaie mare PATRIOT, 

Armata României își va crește capacitatea defensivă și de descurajare, asigurându-

se o mai bună apărare a spațiului aerian național, parte a spațiului aerian al NATO. 

https://www.osapublishing.org/abstract.cfm?uri=ASSL-2019-ATh1A.5
https://www.osapublishing.org/abstract.cfm?uri=ASSL-2019-ATh1A.5
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Aceste echipamente au fost precedate de transporturi terestre, aeriene și maritime 

ale unor echipamente de sprijin logistic, comunicații, echipamente și dispozitive de 

testare, precum și echipamente de instruire prin simulare din cadrul sistemului 

PATRIOT. 

Achiziționarea sistemelor PATRIOT a fost stabilită prin Legea nr. 222/2017 pentru 

realizarea „Capabilității de apărare aeriană cu baza la sol”, aferentă programului de 

înzestrare esențial „Sistem de rachete sol-aer cu bătaie mare (HSAM)”. 

Documentul prevedea atribuirea contractelor Guvernului Statelor Unite ale 

Americii pentru achiziționarea a șapte sisteme de rachete sol-aer PATRIOT 

configurația 3+, din producția curentă (noi), respectiv a echipamentelor majore, 

mijloacelor de transport, materialelor, pieselor, echipamentelor de mentenanță, 

muniției necesare, pachetului de suport logistic inițial și a serviciului de instruire, 

echipamentelor criptografice și cu regim special. 

Promulgarea legii a fost precedată de obținerea aprobării prealabile a 

Parlamentului României privind inițierea achiziției, conform prevederilor art. 51 

alin. (2) din OUG 114/2011, dată fiind valoarea estimată mai mare de 100 milioane 

de euro, și obținerea aprobării Departamentului de Stat al SUA privind posibila 

vânzare către România a unor sisteme Patriot. 

Contractorii principali ai pachetului de echipamente și servicii aferente sistemelor 

PATRIOT sunt companiile americane Raytheon și Lockheed-Martin. 

România a achiziționat o configurație modernă hardware și software de sisteme 

PATRIOT aflate în serviciu, testată în luptă, capabilă să angajeze toate tipurile de 

amenințări aeriene actuale. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Ambasadorul SUA, Adrian Zuckerman: România poate accepta revoluția 

5G și să evite Revoluția Culturală Chineză. Ericsson, Nokia și Samsung sunt 

doar câteva alternative 

Huawei rămâne alegerea greșită. De ce? Pentru că națiunile nu trebuie să 

încredințeze securitatea cetățenilor lor unei companii inculpate pentru furt de 

proprietate intelectuală, conspirații, fraudă cibernetică, fraudă bancară, afaceri 

necinstite sau pentru că a ajutat Iranul să evite sancțiunile menite să oprească țara 

de la finanțarea terorismului. Huawei a fost implicată în infracțiuni și 

comportament infracțional din Republica Cehă până în Sierra Leone și în 

nenumărate țări aflate între ele. 5G este o revoluție în tehnologia digitală, nu doar o 

evoluție și trebuie să fie sigură. Așa cum se dezvoltă acum internetul, mă simt 

confortabil ca telefonul meu inteligent să vorbească mașinii mele, dar refuz să îl las 

să comunice cu comuniștii chinezi și cu statul lor care supraveghează tot. România 

trebuie să ia o decizie și trebuie să țină cont de securitatea sa, de alianțele sale, de 

istoria sa și cu cine vrea să facă afaceri. 

 

Sub conducerea Președintelui Trump, Statele Unite și alte democrații din întreaga 

lume au ales libertatea. România a ales și ea libertatea, alături de țări asemănătoare, 

care cred în transparență, stat de drept și securitate. România, ca alte state curate 

care folosesc tehnologia 5G, ar trebui să accepte doar cele mai înalte standarde de 

securitate. 

 

În timp ce România își decide viitorul digital, dau un simplu sfat care m-a ghidat 

pe mine decenii întregi: ”Când cineva îți arată cine e, crede-l de la început”. Aceste 

cuvinte spuse de poeta americană și activistă pentru drepturile omului Maya 

Angelou sunt foarte adevărate. Și i-aș întreba pe cei care vor standarde flexibile 

pentru securitatea digitală a cetățenilor lor, sau care vor să deschidă calea 

comuniștilor chinezi pentru a controla infrastructura României: ce altceva ar trebui 

să demonstreze Partidul Comunist Chinez pentru a-l crede? Nu este expansiunea 

teritorială de ajuns, lagărele de concentrare pentru uiguri nu arată cu cine avem de-

a face? Comportamentul Chinei în Tibet sau încălcarea drepturilor omului în Hong 

Kong nu vă arată nimic? 
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Președintele Iohannis, ca și Președintele Trump, a abordat această chestiune dintr-o 

perspectivă clară și informată din istorie. Eforturile Președintelui Iohannis de a 

încheia munca începută acum 30 de ani și de a curăța România de ultimii baroni 

roșii și moștenirea lor coruptă sunt lăudabile. Acum un an, Președintele Iohannis a 

promis împreună cu Președintele Trump să evite riscurile de securitate generate de 

investițiile chineze și implicarea acestora în rețelele 5G. Președintele Iohannis a 

fost la fel de clar când a spus: ”Nu vrem să ajungem ca sistemele esențiale să fie 

operate de companii care nu sunt de încredere”. Secretarul american al Apărării, 

Mark Esper, a fost empatic când a vorbit despre efectele cu adevărat negative pe 

care le-ar avea adoptarea tehnologiei chineze 5G în Europa asupra NATO. 

”Încrederea în furnizorii chinezi de 5G ar putea provoca perturbări, manipulări și 

spionaj asupra sistemelor esențiale ale partenerilor noștri. Ar putea, de asemenea, 

să pună în pericol capacitățile noastre de partajare a informațiilor și comunicațiilor 

și, prin extensie, ar putea periclita alianțele noastre”. Din fericire pentru România, 

guvernul Orban a făcut din memorandumul bilateral 5G un pilon de susținere a 

platformei de securitate cibernetică. 

 

Huawei nu reușește să îndeplinească standardele unor țări democrate, pentru că 

este controlată total de la Beijing. Pe lângă nenumăratele acuzații penale împotriva 

companiei și a filialelor sale, Huawei nu are o structură transparentă a 

acționariatului său, este profund neetică și nu poate fi trasă la răspundere de niciun 

sistem judiciar imparțial din China. 

 

Mașina de propagandă comunistă chineză a făcut presiuni mari asupra României și 

a susținut că Huawei este prinsă în ”războiul comercial” dintre Statele Unite și 

China. Nu este. Statele Unite nu încearcă să conducă decizia spre o firmă sau alta. 

Statele Unite nu vor avea însă încredere într-un aparat străin agresiv, care să 

supravegheze fiecare aspect al vieții noastre. Există numeroase companii care oferă 

soluții 5G, cum ar fi Nokia, Ericsson și Samsung. Acestea au o valoare adăugată: 

nu sunt aliniate unui guvern comunist, armatei și celor care încalcă în mod 

grosolan drepturile omului. 
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Când ideea falsă a propagandiștilor privind războiul comercial eșuează, ei recurg la 

o altă manevră a comuniștilor – amenință. Huawei susține că mii de locuri de 

muncă și miliarde de euro sunt puse în pericol: ignorați încercările noastre de a vă 

controla și practicile noastre sclavagiste de muncă, în caz contrar muncitorii voștri 

și economiile națiunilor voastre vor fi pedepsite. Din nou, aceasta este o minciună. 

Ericsson are de două ori mai mulți angajați în România și deja produce echipament 

5G aici. Informația și infrastructura sunt puteri care nu ar trebui transferate națiunii 

chineze, care se supune unui autoritarism absolut, de pe urma căruia România și 

multe alte țări est-europene încă se refac. 

 

Secretarul de Stat Pompeo ne-a amintit că cei care fac afaceri cu Huawei fac 

afaceri cu cei care încalcă drepturile omului. Nu trebuie să faceți asta. Există 

alternative. România poate accepta revoluția 5G și să evite Revoluția Culturală 

Chineză. Ericsson, Nokia și Samsung sunt doar câteva alternative. Noi susținem 

progresul oricărei națiuni către viitor. Dar progresul trebuie să includă securitatea 

informației și o infrastructură care nu se află în mâinile unor puteri străine corupte, 

care amenință și forțează. România ar trebui să-și stabilească propriile standarde. 

România trebuie să-și protejeze viitorul și pe poporul său. Mult prea mult din 

trecutul acestei țări a fost furat în secolul 20 de comuniști – străini și locali – și de 

către supravegherea continuă. Partidul Comunist Chinez este extrem de 

experimentat în a folosi tehnologia de supraveghere și opresiune. Nu există loc 

pentru companiile chineze necinstite într-o Românie liberă și democrată. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Eurostat: Prețurile de consum au crescut în Uniunea Europeană cu o viteză 

mai mică în Zona Euro decât în Europa de Est. Inflația în Cehia, Polonia și 

Ungaria este acum mai mare decât în România. 

 

În iulie, prețurile au crescut cel mai mult în Danemarca (+0,9%), Bulgaria (+0,8%) 

și Belgia (+0,7%), în timp ce în Grecia, Spania și Portugalia prețurile au scăzut cu 

1-2% într-o singură lună. Chiar și Franța a înregistrat o inflație lunară de +0,4%, de 

două ori mai mare decât cea din România. 

Cele mai mari rate ale inflației anuale sunt acum înregistrate în Ungaria (+3,9%), 

Polonia (+3,7%) și Cehia (+3,6%), în timp ce România, care în urmă cu un an era 

pe primul loc, cu o inflație de 4,1%, este acum pe locul 4, cu o creștere medie 

anuală a prețurilor de 2,5%. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană INJECTEAZĂ bani în sistemul de sănătate: fond 

SPECIAL pentru pregătirea personalului ATI 

Comisia Europeană trece la fapte și alocă bani pentru pregătirea personalului 

medical angajat în lupta cu coronavirusul, asta pe final de pandemie.  
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Fonduri în valoare de 2,5 milioane de euro sunt alocate de Comisia Europeană 

(CE) pentru pregătirea unui grup multidisciplinar de cadre medicale care sprijină și 

asistă unitățile de terapie intensivă în perioadele cauzate de pandemia de COVID-

19, conform Mediafax. 

CE anunță că pregătirea acordată va asigura dobândirea de competențe medicale 

legate de terapia intensivă de către cadre medicale care nu lucrează în mod regulat 

în astfel de unități. 

Acest demers va spori efectivele de personal care ar putea fi mobilizate într-un 

moment în care este nevoie de o extindere rapidă, temporară și semnificativă a 

capacității unităților de terapie intensivă. 

COVID-19 a afectat semnificativ numărul de paturi de spital disponibile în primele 

luni ale pandemiei, conducând la o creștere cu 30-40 % a cererii de paturi în 

unitățile de terapie intensivă și la suprasolicitarea resurselor disponibile. 

Programul, aplicat în mod uniform în întreaga UE, va acoperi cel puțin 1.000 de 

spitale și 10.000 de medici și asistenți medicali și va fi pus în practică în perioada 

august-decembrie 2020. 

Stella Kyriakides, comisarul pentru sănătate și siguranță alimentară, a declarat că, 

prin decizia luată, CE demonstrează încă o dată angajamentul de a sprijini cadrele 

medicale care lucrează în prima linie din întreaga Europă. 

„Acestora li se pun la dispoziție pregătire medicală esențială pentru a garanta 

faptul că dispun de toate cunoștințele necesare pentru a contribui la dotarea cu 

specialiști a unităților de terapie intensivă în perioadele de criză. Vom continua să 

facem tot ce ne stă în putință pentru a sprijini eforturile statelor membre de a 

combate pandemia de coronavirus și pentru a îmbunătăți pregătirea și capacitatea 

de răspuns prin intermediul Instrumentului de sprijin de urgență”, a spus 

Kyriakides. 

Ca parte a răspunsului la criza declanșată de COVID-19, Comisia Europeană a 

creat rețele virtuale de medici care lucrează cu pacienții tratați de COVID-19 în 

spitale. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Criza din Belarus: UE nu recunoaște rezultatele alegerilor și va impune 

sancțiuni ”în curând” unui număr ”substanțial” de personalități (Michel) / 

Protestele continuă / Lukașenko ordonă guvernului să pună capăt 

manifestațiilor 

Uniunea Europeană a spus că nu recunoaște rezultatele alegerilor din Belarus și va 

impune în curând sancțiuni împotriva celor implicați în fraudarea alegerilor 

precum și în reprimarea violentă a protestelor, a spus miercuri șeful Consiliului 

European. Asta, după ce Alexandr Lukașenko a declarat mai devreme că i-a 

ordonat ministrului de Interne să pună capăt protestelor din capitala Minsk. De 

asemenea, protestele împotriva puterii continuă, după ce a fost anunțat decesul 

unui al treilea protestatar. 

 

22.30: Belarușii protestează la Minsk, în ciuda ordinelor lui Lukașenko către 

Ministrul de Interne să pună capăt protestelor și în ciuda ploii. Oamenii au ținut un 

minut de reculegere, aprinzându-și luminile telefoanelor, în memoria celor uciși de 

poliție de la începutul protestelor. 

 

21.25: Merkel pledează pentru "dialog naţional" în Belarus, subliniind că o acţiune 

militară rusă "ar complica" situaţia. Totodată, Merkel spune că a încercat să aibă o 

conversație telefonică cu Lukașenko, dar acesta a refuzat. 

 

17.20: Lukașenko urmează să își preia noul mandat în două luni, dar nu a fost 

stabilită încă o dată, a spus miercuri Comisia Electorală Centrală 

 

17.17: Președintele Alexandr Lukașenko a dispus miercuri guvernului să 

consolideze controalele la frontiere ”pentru a împiedica militanții, armele, 

munițiile sau banii din alte țări să intre în Belarus pentru a finanța revolte”. 

 

16.40: În tot acest timp, belarușii ies din nou pe stradă. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24240447-merkel-pledeaza-pentru-dialog-national-belarus-actiune-militara-rusa-complica-situatia.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24240447-merkel-pledeaza-pentru-dialog-national-belarus-actiune-militara-rusa-complica-situatia.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24240447-merkel-pledeaza-pentru-dialog-national-belarus-actiune-militara-rusa-complica-situatia.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24240012-belarus-lukasenko-ordonat-consolidarea-controalelor-frontiere.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24240012-belarus-lukasenko-ordonat-consolidarea-controalelor-frontiere.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24240012-belarus-lukasenko-ordonat-consolidarea-controalelor-frontiere.htm
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16.35: ”UE va impune sancțiuni împotriva unui număr substanțial de personalități 

responsabile pentru violență, represiune și fraudarea alegerilor”, a spus Chrales 

Michel la sfârșitul unui summit extraordinar al liderilor UE, chemați să discute 

reacția blocului cu privire la alegerile din 9 august din Belarus. 

 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen a spus că UE îi va 

sancționa pe toți cei responsabili de violență, represiuni și fraudarea rezultatelor 

alegerilor. 

14.30: Lukașenko i-a ordonat ministrului de Interne să pună capăt protestelor din 

Minsk / Rusia afirmă că nu e nevoie de mediere externă 

Lukașenko a anunțat de asemenea că angajații televiziunii publice care au intrat în 

grevă în semn de solidaritate cu protestatarii nu se vor putea întoarce la locurile de 

muncă și că a ordonat înăsprirea controalelor la graniță pentru a îmoiedica intrarea 

în țară a „luptătorilor și armelor”, potrivit agenției Belta. 

Un protestatar care era spitalizat după ce fusese împuşcat de forţele de ordine din 

Belarus a murit miercuri, au afirmat rudele bărbatului pentru site-ul independent 

Tut.by. Protestatarul, identificat drept Ghennadi Ciutov, în vârstă de 43 de ani, a 

decedat în Spitalul Militar din Minsk, după ce fusese rănit la cap. 

Este vorba de al treilea deces înregistrat de la începerea protestelor faţă de 

rezultatul scrutinului prezidenţial din Belarus. 

Ministrul de Externe rus, Serghei Lavrov a declarat miercuri că nu este nevoie de 

mediere externă în ceea ce privește protestele din Belarus și a acuzat puterile 

străine că folosesc criza să intervină în Belarus, relatează agențiile TASS și 

Interfax citate de Reuters. 

Lavrov a declarat că declarațiile țărilor membre ale Uniunii Europene sunt 

motivate de geopolitică și că speră că opoziția din Belarus este pregătită să intre în 

discuții cu autoritățile. 

Kremlinul a anunțat de asemenea miercuri că nu consideră că Belarusul are nevoie 

de ajutor militar rusesc sau de altă natură datorită protestelor ce durează de 10 zile, 

potrivit Reuters. 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24239631-rusia-anunta-nu-nevoie-mediere-externa-belarus.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24239631-rusia-anunta-nu-nevoie-mediere-externa-belarus.htm
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Dmitri Peskov, purtătorul de cuvânt al președintelui rus Vladimir Putin, a acuzat în 

cadrul unei conferințe de presă că puteri străine pe care nu le-a numit intervin în 

Belarus și a afirmat că asemenea imixtiuni sunt inacceptabile. Acesta a adăugat că 

situația din Belarus reprezintă o problemă internă care trebuie rezolvată intern. 

Lidera opoziției, Svetlana Tihanovskaia, a îndemnat miercuri liderii Uniunii 

Europene să nu recunoască alegerile din Belarus pe care le-a catalogat drept 

„frauduloase”, afirmând că președintele Alexandr Lukașenko și-a pierdut toată 

legitimitatea. 

„Vă îndemn să nu recunoașteți aceste alegeri frauduloase”, a afirmat aceasta în 

cadrul unei înregistrări video, adăugând că „Lukașenko și-a pierdut toată 

legitimitatea în ochii națiunii noastre și a lumii”. 

Președintele Belarusului încearcă să calmeze protestele și valul de greve care 

reprezintă cea mai mare provocare la adresa conducerii țării în fruntea căreia se 

află de 26 de ani și neagă fraudarea alegerilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


